
PROTOKÓŁ NR XXIi/2020
Z NADZWYCZAJNEJ SESJI RADY POWIATU MIELECKIEGO 

w dniu 23 listopada 2020 roku

odbytej w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Mielcu przy 
ul. Wyspiańskiego 6, 39-300 Mielec wraz z możliwością zdalnego udziału radnych.

W posiedzeniu Rady Powiatu Mieleckiego, której przewodniczył Pan Marek Paprocki - 
Przewodniczący Rady, udział wzięli Radni Rady Powiatu Mieleckiego oraz zaproszeni 
i obecni goście wg list stanowiących załącznik Nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem obrad poinformował, że zgodnie z art. 15 
ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym obrady Rady Powiatu Mieleckiego są 
transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
Podczas sesji odbywa się także fotografowanie, filmowanie, i rejestracja audio osób 
biorących w niej udział. Biorąc udział w sesji Rady Powiatu, uczestnik wyraża zgodę 
na przetwarzanie jego wizerunku, i rozpowszechnianie tego wizerunku na stronie: 
Powiatu Mieleckiego oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.

Obrady XXII nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Mieleckiego w VI kadencji (2018-2023) 
otworzył o godz. 8.05 i prowadził Pan Marek Paprocki -  Przewodniczący Rady, 
wygłaszając formułę: „Otwieram obrady XXI! nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu 
Mieleckiego”.

Przewodniczący Rady przywitał uczestniczących w posiedzeniu radnych, a także 
Starostę, Zarząd Powiatu, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik oraz biorących udział w 
dzisiejszej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, iż z uwagi na obecną sytuację, dzisiejszą sesję 
zwołał w charakterze hybrydowym, czyli dopuścił możliwość udziału radnych w formie 
zdalnej. W związku z tym, iż część radnych uczestniczy w sesji w Sali obrad, a część 
zdalnie poprosił Państwa radnych, którzy chcieliby zabrać głos, o podnoszenie ręki. 
Ponadto radnych uczestniczących zdalnie póprosił o wyłączenie mikrofonu i włączanie 
tylko wówczas, kiedy zabierają głos. Głosowania podczas dzisiejszej sesji z uwagi na 
brak możliwości głosowania w systemie, będą przeprowadzane zgodnie z art. 13 
ust.lb  ustawy o samorządzie powiatowym tj. imiennie. Oznacza to, że radny po 
zarządzeniu przeze niego głosowania i wywołaniu jego imienia i nazwiska opowiada 
się „za”, „przeciw” bądź „wstrzymuje się” od głosu.

Przewodniczący Rady Powiatu wywołując imiennie poszczególnych radnych dokonał 
sprawdzenia obecności.

W  sesji udział wzięli następujący Radni Rady Powiatu Mieleckiego:
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1. BARNAŚ Waldemar
2. BRYŁA Andrzej
3. DUSZKIEWICZ Michał
4. DZIAŁOWSKi Zbigniew
5. GACEK Kazimierz
6. GŁAZ Kacper
7. JASTRZĄB Adam
8. JEMIOŁO Maciej
9. KAGAN Stanisław
10. KAMIŃSKI Marek
11. LASOTA Zdzisław
12. LONCZAK Stanisław
13. NALEŻNA Maria
14. OLSZEWSKI Krzysztof
15. ORŁOWSKA Maria
16. PAPROCKI Marek
17. PERET Bogusław 
18.SKAWIŃSKI Antoni
19. SMACZNY Józef
20. TEJCHMA Jacek
21. TYCHANOWICZ Grzegorz
22. TYMUŁA Zbigniew

Stwierdził, że w obradach zgodnie ze sprawdzoną listą obecności uczestniczy 22 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 25 radnych stanowi 
kworum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Powiatu Mieleckiego i umożliwia 
podejmowanie prawomocnych decyzji.

Przewodniczący stwierdził, że dzisiejszą sesję Rady Powiatu Mieleckiego zwołał 
w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, tj. na wniosek Zarządu 
Powiatu Mieleckiego z dnia 19 listopada 2020 roku o zwołanie sesji nadzwyczajnej 
Rady Powiatu Mieleckiego. Wniosek ten spełnia wymogi określone w art. 15 ust. 1 
ustawy o samorządzie powiatowym, czyli zawiera porządek obrad do którego został 
dołączony projekt uchwały a który ewentualnie zostanie podjęty na dzisiejszej sesji 
nadzwyczajnej. Porządek obrad XXII Nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Mieleckiego 
wraz z zawiadomieniem o miejscu i terminie sesji oraz projektem uchwały, zgodnie z 
wnioskiem Zarządu Powiatu, został Państwu radnym przesłany drogą elektroniczną na 
spersonalizowaną, elektroniczną skrzynkę pocztową radnego w domenie należącej do 
starostwa. Zawiadomienie o XXII Nadzwyczajnej sesji stanowi załącznik Nr 3 do 
protokołu. Dokumenty przesłane drogą elektroniczną uznaje się za dostarczone 
z dniem, w którym wprowadzono je do środka komunikacji elektronicznej. Stwierdził 
więc, że wszyscy radni zostali skutecznie powiadomieni o dzisiejszej sesji.
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Dodam, że na sesji zwołanej w tym trybie rozpatrujemy sprawy, do rozstrzygnięcia 
których została sesja zwołana. Przy czym Radni mogą zgłaszać wnioski o zmianę 
w porządku obrad, spełniając warunek zawarty w art. 15 ust. 8 ustawy o samorządzie 
powiatowym, który mówi, że rada powiatu może wprowadzać zmiany w porządku 
obrad bezwzględną większością ustawowego składu rady, przy czym w tym przypadku 
wymagana jest zgoda wnioskodawcy, czyli Zarządu Powiatu.

Do posiedzenia dołączył radny CHRABĄSZCZ Andrzej, stąd aktualna liczba radnych 
uczestniczących w sesji w yniosła 23.

Następnie zapytał, czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
przesłanego zawiadomienia o dzisiejszej sesji wraz z porządkiem obrad oraz 
materiałami sesyjnymi.

Marek Kamiński -  radny -  w kwestii porządkowej poprosił o cierpliwość przy włączaniu 
i wyłączaniu mikrofonów, gdyż występuje problem na łączach.

Porządek posiedzenia XXII nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Mieleckiego 
przedstawia się następująco:

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Mieleckiego na 
2020 rok.

Rada Powiatu Mieleckiego przystąpiła do realizacji porządku obrad XXII 
nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Mieleckiego.

Ad 1.

Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu M ieleckiego 
na 2020 rok.

Marek Paprocki -  Przewodniczący Rady Powiatu Mieleckiego - poinformował, że 
w materiałach na sesję państwo Radni otrzymali projekt przedmiotowej uchwały wraz 
z uzasadnieniem. Poprosił Panią Irenę Turek -  Skarbnik Powiatu o krótkie 
uzasadnienie przedmiotowego projektu uchwały.

Irena Turek -  Skarbnik Powiatu -  omawiając przedmiotowy projekt uchwały 
powiedziała, że do dnia 24 listopada br. Powiat Mielecki powinien złożyć wniosek 
o dofinansowanie przewozów w ramach transportu zbiorowego. Aby można było 
prawidłowo przygotować ten wniosek konieczne jest skorzystanie z oprogramowania 
wspomagającego przygotowanie tegoż wniosku. Z kolei, aby Powiat mógł podpisać 
umowę na zakup tego oprogramowania konieczne jest wprowadzenie zadania 
inwestycyjnego w budżecie oraz zabezpieczenie środków na to zadanie. W związku z 
tym w uchwale budżetowej jaką Państwo otrzymali proponuje się wprowadzenie 
w załączniku Nr 1 nowego zadania inwestycyjnego pn. „Zakup oprogramowania 
wspomagającego organizację powiatowych przewozów pasażerskich w ramach
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publicznego transportu zbiorowego” to w rozdziale 60004 Lokalny transport zbiorowy, 
zabezpieczamy kwotę 43 000 zt.

Poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Pana Bogusława Pereta
0 przedstawienie opinii Komisji.

Bogusław Peret -  Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Komisja Budżetu
1 Finansów na dzisiejszym posiedzeniu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na bieżący rok.

W  dyskusji głos zabrali:

Zbigniew Tymuła -  radny -  stwierdził, że do 24 listopada br. tj. do jutra odbywa się 
składanie wniosków na dofinansowanie transportu publicznego. Stąd też zwrócił się z 
zapytaniem do Pana Starosty, czy związek powiatowy już powstał, czy jeszcze nie 
powstał. Jeżeli ten związek nie powstał, to dzisiejsza sesja jest jego zdaniem 
bezsensowna.

Stanisław Lonczak -  Starosta Powiatu -  odniósł się do słów pana Zbigniewa Tymuły 
mówiącego, że dzisiejsza sesja jest ewentualnie bezcelowa. Poinformował, że łącznie 
z włodarzami gmin będziemy podejmować trudny temat transportu zbiorowego. 
Wiedzieliśmy, że końcem roku będzie nabór o dopłaty do jednego wozokilometra. 
Mieliśmy też pełną świadomość, że nie będzie szans na utworzenie związku 
powiatowo -  gminnego w tym czasie. Oczywiście cały czas przygotowania trwają, ale 
aby można było zdążyć ze złożeniem wniosku, a jak Pan Zbigniew Tymuła zauważył 
jest jutro ostatni termin składania wniosku, to podjęliśmy decyzję, że w pierwszym 
etapie Starosta Powiatu Mieleckiego -  Starostwo jako samorząd złoży wniosek o 
dofinansowanie do publicznego zbiorowego transportu na terenie Powiatu Mieleckiego 
obejmujące wszystkie gminy Powiatu Mieleckiego. W tej chwili wniosek jest już 
praktycznie przygotowany. Trwają jeszcze analizy tego wniosku i dogrywanie 
szczegółów technicznych. Wniosek ten będzie złożony jak nie dzisiaj, to jutro. Ponadto 
wniosek zostanie wysłany elektronicznie. Równocześnie rozpoczniemy intensywne 
prace związane z utworzeniem związku powiatowo -  gminnego, który przejąłby niejako 
zadanie organizacji i prowadzenie rozliczenia transportu zbiorowego na terenie 
Powiatu od Starosty. Są takie przypadki w Polsce i są takie decyzje. Stąd twierdzi, że 
nie jest to bezcelowe i chcemy do tego związku przystąpić. Były duże naciski i jest 
wspólna wola wszystkich włodarzy gmin z terenu Powiatu Mieleckiego, aby do tego 
związku przystąpić. Miał obawy, czy niektóre gminy będą miały interes w tym zadaniu, 
ale okazuje się, że wszyscy zdeklarowali i podjęli uchwały o przeznaczeniu środków 
na pokrycie kosztów organizacyjnych m. in. na zakup programu, na sporządzenie 
wniosków i innych rzeczy, które będą potrzebne. Tak jak już powiedział w najbliższych 
miesiącach będą trwały intensywne prace nad stworzeniem związku powiatowo -  
gminnego, który przejmie to zadanie od Starosty, gdyż nie chciałby obciążać Starostwa 
tym ryzykiem i tym zadaniem. My jako powiat będziemy uczestniczyć jako jeden z 
partnerów.

4



Zbigniew Tymuła - radny -  jest za tym, aby transport publiczny był dofinansowany 
i funkcjonował w związku powiatu z gminami. Stąd jego pytanie, czy ten wniosek 
składa tylko Starostwo, czy składa już związek.

Stanisław Lonczak -  Starosta Powiatu -  aby zdążyć ze złożeniem wniosku 
w wymaganym terminie i na tym etapie, wniosek będzie składało Starostwo. 
Natomiast, aby utworzyć związek niezbędna będzie konsultacja Statutu i opiniowania 
przez Wojewodę Podkarpackiego, rejestracja w sądzie, która w szybkim tempie potrwa 
trzy miesiące, a więc na spokojnie trzeba liczyć, że związek powstanie w przeciągu pół 
roku. Stąd zapadła decyzja, aby on jako Starosta podjął się tego zadania, a gminy 
zadeklarowały, że będą ponosić koszty ewentualnych dopłat do wozokilomentra. Póki 
co, gminy muszą zabezpieczyć około 10% na pokrycie ewentualnych kosztów, które 
przewyższałyby dochody. Ponadto pozostaje temat trzech złotych jako całego 
mechanizmu obliczania wozokilometra. Takie ryzyko obopólne zostało podjęte i same 
deklaracje gmin świadczą o tym, że gminy chcą w tym uczestniczyć. Aby zdążyć ze 
złożeniem wniosku w terminie, gminy widziały Starostę Powiatu Mieleckiego 
reprezentującego Powiat Mielecki, który na tym etapie złożyłby wniosek. Wówczas, 
gdy powstanie związek to będzie zabiegał, aby przejął on jego obowiązki i wszystkie 
prawa.

Zbigniew Tymuła -  radny -  pytał, kto w Starostwie będzie ten temat prowadził i na ile 
kursów zostanie złożone dofinansowanie. Czy to dofinansowanie będzie obejmować 
wszystkie gminy, czy tylko wybrane.

Stanisław Lonczak -  Starosta Powiatu -  wyjaśniając powiedział, że wszystkie gminy 
przystąpiły do tego zadania na tym etapie i podały kursy w swoich gminach. Podkreślił 
jednak, że są to kursy nowe, gdyż zgodnie z interpretacją do wniosku przyjęliśmy, że 
jest to stary kurs np. powiększony o jeden przystanek, ale w innej miejscowości. 
Obawialiśmy się, że przy dużej liczbie złożonych wniosków będzie duża selekcja 
i wówczas można byłoby kwestionować, że jest to stary przystanek, w tej samej 
miejscowości. Stąd też dla pewności zostały wyznaczone przystanki w dodatkowych 
miejscowościach, choć może nie wszystkie kursy zostały objęte wnioskiem. Część 
kursów pozostanie kursami komercyjnymi, ale w każdej miejscowości będą kursy 
objęte dopłatami. Gminy były świadome i miały obowiązek objąć nowymi kursami 
wszystkie tzw. „białe plamy", czyli miejscowości, gdzie transport w tej chwili nie 
funkcjonował należycie. Ponadto została zwiększona częstotliwość na tych kursach. 
Na ten moment, tym zadaniem zajmuje się Wydział Komunikacji, ale będzie potrzeba 
zatrudnienia w tym pierwszym etapie jednego pracownika. Jeżeli natomiast powstałby 
związek to będzie on musiał mieć siedzibę i obsługę administracyjną. Na początku nie 
byłyby to dwie osoby, ale pracownik, którego chcielibyśmy na jakiś czas określony 
przyjąć, a który później automatycznie przeszedłby do związku powiatowo -  
gminnego.

Zbigniew Tymuła -  radny -  w jaki sposób będą wyłaniani przewoźnicy na liniach, które 
dostaną dofinansowanie, czy w formie przetargu, czy w innej formie.

Stanisław Lonczak -  Starosta Powiatu -  na tym etapie, każdy przewoźnik, który 
obsługiwał te linie, otrzyma zlecenie na obsługę tej linii w formie bezprzetargowej na
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okres 12 miesięcy, z możliwością przedłużenia o kolejne 12 miesięcy. Wszyscy 
przewoźnicy, którzy funkcjonują na terenie Powiatu Mieleckiego, będą wykonywali 
usługi transportu publicznego i nikt nie zostanie pomięty. Na to pozwalają przepisy. 
Natomiast zobaczymy co będzie w przyszłości i jak to wszystko się rozwinie. 
Zaczynamy.

Zbigniew Tymuła -  radny -  pytał, co się stanie, jeżeli któraś z gmin nie przystąpi do 
związku.

Stanisław Lonczak -  Starosta Powiatu -  obecnie niejako został przymuszony przez 
wszystkie gminy. Osobiście odbył rozmowy ze wszystkimi włodarzami gmin i ich 
przedstawicielami podczas spotkania w sprawie transportu zbiorowego publicznego 
i wszyscy zdeklarowali, że chcą przystąpić. Obecnie podjęte uchwały w 
poszczególnych gminach są wyrazem chęci przystąpienia do związku. Jeżeli jakaś 
gmina nie będzie chciała przystąpić do związku, to będzie można wyłączyć ją z 
transportu publicznego zbiorowego. Jest taka możliwość, ale nie sądzi, aby to do 
końca się gminie opłacało. Myśli, że każda gmina jest zainteresowana i jest to szansa, 
aby wspólnymi siłami, kiedy te koszty administracyjne, kontroli i tych dopłat zostaną 
rozłożone, aby bilety miesięczne były w niższych cenach, chodzi tu szczególnie 
o uczniów.

Zbigniew Tymuła -  radny -  powiedział, że Klub Prawa i Sprawiedliwości poprze ten 
projekt uchwały.

Zbigniew Działowski -  członek Zarządu Powiatu -  uzupełniając wypowiedź Pana 
Starosty poinformował, że na dzień 22 listopada br. zostały opracowane 43 linie
0 łącznej długości 1 610 514 wozokilometrów, ale może jeszcze dzisiaj ulec to zmianie. 
Wniosek ten zostanie złożony w dniu jutrzejszym w godzinach południowych lub 
popołudniowych.

Do posiedzenia Rady Powiatu Mieleckiego dołączył Pan DUSZKIEWICZ Edmund. 
Stąd aktualnie w sesji uczestniczyło 24 radnych.

Nikt więcej nie zbierał głosu w dyskusji.

W związku z tym, że nikt nie zgłaszał uwag, ani zastrzeżeń do projektu uchwały 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę 
Nr XXII/213/2020 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Mieleckiego na 2020 
rok, której to projekt wraz z uzasadnieniem Państwo radni otrzymali, wyczytując imiona
1 nazwiska radnych zgodnie z listą obecności.

W  głosowaniu nad uchwałą uczestniczyło 24 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 24 radnych, nikt nie głosował przeciw, nikt z radnych nie wstrzymał się od 
głosu. Protokół z głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik Nr 4 do 
niniejszego protokołu.

Zatem Rada Powiatu Mieleckiego 24 głosami „za” podjęła Uchwałę NrXXI1/213/2020 
- stanowiąca załącznik Nr 5 do protokołu.
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Przewodniczący Rady zamknął pkt 1

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady XXII 
nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Mieleckiego wygłaszając słowa: „Zamykam obrady 
XXII nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Mieleckiego” .

Podziękował wysokiej Radzie za uczestnictwo w obradach, a wszystkim pozostałym 
Państwu za obecność i uwagę.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała Przewodniczący
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